
PROTOKÓŁ VIII/2011 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

w dniu 06.07.2011 r. 

 

    Posiedzenie odbyło w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard i trwało od godz. 9
00   

do godz.14
50

. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków Rady Gminy (lista obecności w załączeniu do 

niniejszego protokołu). W posiedzeniu uczestniczyli zaproszeni goście: Pan Waldemar Miśko 

Przewodniczący Zarządu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, Pani Iwona Czerniec 

Dyrektor Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty oraz Pani Marianna Przychodni Prezes 

Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Białogardzie. Posiedzeniu 

przewodniczył Pan Jan Budzyński - Przewodniczący Rady Gminy Białogard, protokołowała 

Joanna Czupreta - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad w brzmieniu jak niżej. 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

    - stwierdzenie kworum, 

    - przyjęcie porządku obrad, 

    - przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

    Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych. 

4. Sprawozdanie z działalności Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o w Biało- 

    gardzie. 

5. Przyjęcie informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 

6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

    - Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  

      zamieszkałych na terenie Gminy Białogard, 

    - upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie do  

      przeprowadzenia postępowań w sprawach dotyczących pomocy materialnej o charakterze   

      socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Białogard, 

    - zmiany uchwały Nr VI/35 Rady Gminy Białogard z dnia 5 maja 2011 r. w sprawie przy- 

      jęcia Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Białogard na lata 

      2011-2015, 

    - przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Białogard  

       za lata 2009 – 2010, 

    - zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Żeleźno, 

    - zmiany uchwały Nr VI/39/2011 Rady Gminy Białogard z dnia 5 maja 2011 r. w sprawie 

       uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

9. Zamknięcie VIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

Po przedstawieniu porządku obrad Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard 

poprosił o wprowadzenie dodatkowej uchwały, tj. uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Rarwino”. Ponadto poprosił wyrażenie 

zgody na zmianę kolejności przedstawienia sprawozdań Związku Miast i Gmin Dorzecza 

Parsęty oraz Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Białogardzie. 

Do pełnego wyczerpania tego punktu obrad pozostało przyjęcie protokołu z VII Sesji 

Rady Gminy Białogard. Do treści tego protokołu nie wniesiono żadnych uwag.  

W głosowaniu jawnym protokół przyjęto jednogłośnie 

Głosowanie za przyjęciem zmian w porządku obrad: „za” – jednogłośnie. 



Głosowanie za przyjęciem zmienionego porządku obrad „za” – jednogłośnie.  

Po zmianie porządek obrad przedstawiał się jak niżej. 

1 .Otwarcie sesji, w tym: 

    - stwierdzenie kworum, 

    - przyjęcie porządku obrad , 

    - przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

    Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 

5. Sprawozdanie z działalności Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. 

6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

     - Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów          

       zamieszkałych na terenie Gminy Białogard, 

     - upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie do    

       przeprowadzenia postępowań w sprawach dotyczących pomocy materialnej o charakterze 

       socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Białogard, 

     - zmiany uchwały Nr VI/35 Rady Gminy Białogard z dnia 5 maja 2011 r. w sprawie  

        przyjęcia Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Białogard na lata 

        2011-2015, 

     - przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu gospodarki Odpadami dla Gminy Białogard  

       za lata 2009 – 2010, 

     - zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Żeleźno, 

     - zmiany uchwały Nr VI/39/2011 Rady Gminy Białogard z dnia 5 maja 2011 r. w sprawie 

       uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie, 

     - zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Rarwino. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

9. Zamknięcie VIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Przebieg obrad  

 

Ad. 2. Pan Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej (informacja w za-

łączeniu do niniejszego protokołu). Informacja nie wymagała dalszych wyjaśnień i została 

przez Radnych przyjęta. 

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż nie wpłynęły odpowiedzi na Interpelacje 

Radnych. 

 

Ad. 4 Informację z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty przedstawił Pan 

Waldemar Miśko - Przewodniczący Zarządu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty 

(informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Pan Edward Lejbt spytał w jakim procencie został zrealizowany projekt? Dlaczego 

wyniknęły tak duże niedoszacowania w projekcie i wykonaniu? Pan W. Miśko odpowiedział, 

że zakres prac był zgłaszany przez poszczególne samorządy, zaznaczył również, że gdyby 

inwestycja nie została zrealizowana to groziłoby to w przyszłości karami dla samorządów, za 

zanieczyszczanie środowiska. Dzięki realizacji inwestycji możliwe było uzbrojenie dużych 

terenów w poszczególnych gminach.  

Pan Jacek Smoliński spytał do kiedy gminy mogą zgłaszać udział w projekcie budowy 

ścieżek rowerowych i jaki jest koszt udziału? Pan W. Miśko odpowiedział, że część trasy - 



wzdłuż Parsęty - zostanie wybudowana nieodpłatnie, pozostały odcinek zaplanowany został 

do realizacji na lata 2012 – 2013. W tym czasie przygotowana zostanie dokumentacja 

techniczna. Przed rozpoczęciem inwestycji zorganizowane będzie spotkanie na którym 

samorządy będą miały możliwość zadeklarowania chęci przystąpienia do realizacji projektu.  

Pan J. Budzyński stwierdził, że na dzień dzisiejszy musimy zastanowić się czy dla 

mieszkańców ważniejsze jest budowanie ścieżek rowerowych, czy też dróg.  

Pan Damian Janusiak - Sołtys Sołectwa Kościernica, zauważył, że ceny wody są tak 

wysokie, że rolnicy zastanawiają się nad likwidacją produkcji, zaczynają także kopać własne 

studnie.  

Pan Wójt stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji inwestycji wszyscy mieli 

świadomość że ceny wody i ścieków po zakończeniu inwestycji będą wysokie, jednak nikt nie 

przewidział tak dużego wzrostu. Przypomniał, że Mieszkańcy byli proszeni o pozostawianie 

studni i informowani, że nie będzie dopłat do wody zużywanej w gospodarstwach rolnych.  

 

Ad. 5 Sprawozdanie z działalności Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o, 

przedstawiła Pani Marianna Przychodni - Prezes RWiK Spółki z o.o. (sprawozdanie stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu).  

Pani Grażyna Rutkowska - Sołtys Sołectwa Zagórze spytała jaka jest decyzja odnośnie 

nieczynnych hydroforni? Pani Prezes odpowiedziała, że po zamknięciu projektu zostanie 

podjęta decyzja.  

 

Ad. 6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1) Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Białogard.  

Pan E. Lejbt spytał jakie są zmiany w Regulaminie? Pani Joanna Czupreta odpowiedziała, że 

zaistniała potrzeba wprowadzenia zmian i doprecyzowania zapisów, zwłaszcza w zakresie 

ustalania form oraz trybu i sposobu udzielania stypendium szkolnego. Poinformowała 

również, że w związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych konieczny jest 20% wkład 

własny do wypłacanych stypendiów. Przy kwocie która została przekazana Gminie na 

wypłatę stypendiów w czerwcu, wkład wynosi około 51.000 zł. Pani Bogumiła Dorywalska - 

Skarbnik Gminy  powiedziała, że obecnie należy wypłacić stypendia, w kwocie jaka wpłynęła 

czyli 203.976 zł. Rozliczenie 20% nastąpi na koniec roku, czyli po przekazaniu kolejnej 

transzy.  

Głosowanie: „za” - jednogłośnie.  

2) Uchwała w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Białogardzie do przeprowadzenia postępowań w sprawach dotyczących pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Białogard. 

Pani J. Czupreta poinformowała, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej jest jednostką 

wyspecjalizowaną w realizacji tego rodzaju zadań, posiada kadrę specjalistów oraz 

dokumentację, która jest niezbędna do wydawania decyzji w ww. sprawach. 

Głosowanie: „za” - jednogłośnie.  

3) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VI/35 Rady Gminy Białogard z dnia 5 maja 2011r. 

w sprawie  przyjęcia Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Białogard 

na lata 2011-2015. 

Pan Marian Jankowiak - Kierownik ZGKiM UG Białogard poinformował, że 

poprzednio podjęta uchwała wymagała uzupełnienia, oraz że nastąpiła potrzeba 

doprecyzowania zapisów zawartych w uchwale, w związku z powyższym zachodzi 

konieczność podjęcia niniejszej uchwały.  

Głosowanie : „za” - jednogłośnie. 



4) Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla 

Gminy Białogard za  lata 2009 – 2010. Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt  uchwały 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, a następnie przeczytał 

projekt  uchwały.   

Głosowanie: „za” -  jednogłośnie. 

5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Żeleźno”. Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, a następnie przeczytał projekt 

uchwały. 

Głosowanie: „ za” -  jednogłośnie. 

6) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Rarwino”. Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: „ za” -  jednogłośnie. 

7) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VI/39/2011 Rady Gminy Białogard z dnia 5 maja 

2011 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Białogardzie. Pani Małgorzata  Klajno – Sekretarz Gminy  poinformowała,  że zmiana polega 

na zmianie zapisu dot. publikacji uchwały. Statut nie podlega publikacji ponieważ zgodnie z 

informacją przekazaną przez Wydział Kontroli i Nadzoru Zachodniopomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Szczecinie nie jest prawem miejscowym. Pani Sekretarz przypomniała, iż  

uzasadnienie do projektu omawianej uchwały zawiera informacje o publikacji statutów 

ośrodków pomocy społecznej, czyli o stanowisku innym niż przekazane Gminie Białogard.  

Głosowanie: „za” – jednogłośnie. 

 

Ad. 7. Pan Przewodniczący poinformował, iż nie wpłynęły odpowiedzi na interpelacje 

Radnych. 

 

Ad. 8.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.  

Pan Wójt poinformował, że na festynach sołeckich nie ma możliwości organizowania 

loterii fantowych i sprzedaży np. kiełbasek. Te formy zbierania funduszy przez Sołectwa, są 

obecnie kontrolowane przez Urząd Skarbowy i powinny być prowadzone zgodnie prawem. 

Poinformował, że planowane jest przeprowadzenie szkolenia z gospodarki finansowej dla 

Sołtysów, Rad Sołeckich i Stowarzyszeń działających na terenie Gminy Białogard.   

Pan J. Smoliński stwierdził, że zabraniając takich form zdobywania funduszy 

blokujemy sołectwom możliwość zarabiania, spytał od kiedy weszły takie przepisy?  

Pani Sekretarz poinformowała, że przepisów należy przestrzegać oraz, że zasady 

organizowania loterii reguluje ustawa o grach hazardowych. Przypomniała, że 

przeprowadzenie każdej loterii wymaga zezwolenia, które wydaje Izba Celna, ponadto od 

każdej loterii fantowej pobierany jest podatek 10 procentowy.   
Pani Beata Piścio poinformowała, iż do Urzędu Gminy wpłynęło pismo z Urzędu 

Skarbowego w sprawie przekazania kalendarza i miejsc planowanych imprez rekreacyjno - 

sportowych, kulturalnych, itp., które będą organizowane na terenie Gminy Białogard,  

podczas, których będzie prowadzona sprzedaż komercyjna. Żądana informacja została 

przekazana.   

Pan J. Smoliński stwierdził, że był na imprezie w Mierzynie na której była 

zorganizowana loteria, wobec czego znaleziono pewnie jakieś wyjście.   

Pani Z. Husak spytała czy aby sprzedawać alkohol na zabawie musi posiadać kasę 

fiskalną? Pan Wójt odpowiedział, że zostanie zorganizowane szkolenie i wtedy zostanie to 

wyjaśnione. Następnie Pani Sekretarz przedstawiła szczegółowe przepisy dotyczące 

organizowania loterii fantowych podczas imprez sołeckich.  



Pan Wójt odczytał pismo Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej zawierające  

podziękowanie za pomoc w przeprowadzeniu wyborów do Izb Rolniczych i przedstawił skład 

Zarządu Zachodniopomorskiej Izby Rolniczych (pismo w załączeniu do niniejszego 

protokołu)  

Pan Waldemar Jakowicz - Sołtys Sołectwa Rychówko spytał czy podjęto już decyzję 

dotyczącą zmiany przeznaczenia pomieszczeń po byłej szkole w m. Sińce na świetlicę. Pani 

Sekretarz przypomniała, że przeprowadzono wizję lokalną z udziałem przedstawicieli 

Sołectwa Rychówko, o czym informowano na Sesji. Pan Przewodniczący stwierdził, iż należy 

wrócić do sprawy i omówić ją na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  

Pan J. Smoliński zgłosił wniosek o udział w projekcie budowy ścieżki rowerowej. Pan  

Przewodniczący odpowiedział, że przed podjęciem decyzji należy sprawdzić możliwości 

finansowania przez Gminę tego przedsięwzięcia.  

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia wniosku sołtysów w sprawie dofinansowania 

kosztów wyjazdu do Lichenia. Pan Wójt powiedział, że poprosił o dostarczenie listy osób 

biorących udział w pielgrzymce. Do dnia dzisiejszego taka lista nie została dostarczona 

wobec czego nie można podjąć decyzji o dofinansowaniu wyjazdu.  

 

Ad 7. Wobec wyczerpania wszystkich punktów obrad Sesji, Przewodniczący podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie VIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

Na tym protokół zakończono 


